

MINUTES OF PROCEEDINGS

WEDNESDAY, NOVEMBER 4, 1981
(57)

[Text]

The Standing Committee on Justice and Legal Affairs met this day at 3:44 o'clock p.m., the Chairman, Mr. Dubois, presiding.

Members of the Committee present: Messrs. Baker (*Nepean-Carleton*), Bloomfield, de Corneille, Dubois, Gourde (*Lévis*), Mrs. Hervieux-Payette, Messrs. MacBain, Marceau, Masters, Peterson, Reid (*St. Catharines*), Robinson (*Burnaby*) and Rossi.

Appearing: The Honourable Francis Fox, Minister of Communications.

In Attendance: From the Research Branch of the Library of Parliament: Mr. François Bernier, Researcher.

Witnesses: From the Privy Council Office: Mr. Robert Auger, Legislation and House Planning Secretariat. *From the Department of Justice:* Ms. Jill Wallace, General Counsel, (Information Law and Privacy).

The Committee resumed consideration of Schedule I of Bill C-43, An Act to enact the Access to Information Act and the Privacy Act, to amend the Federal Court Act and the Canada Evidence Act, and to amend certain other Acts in consequence thereof.

On Clause 24

Mr. Robison (*Burnaby*) moved,—That Clause 24 of Schedule I to the Bill C-43 be amended

(a) by striking out line 42, on page 18, and substituting the following therefor:

“24. (1) The head of a government institution”

(b) by adding immediately after line 45, on page 18, the following:

“(2) Subsection (1) does not apply in respect of a record that;

(a) contains a legal opinion given to a government institution respecting the legality of subordinate legislation, the exercise of a statutory power of decision or action, or draft legislation or statutes, or

(b) the public interest in the disclosure of which and the interest of the person requesting the record outweigh the interest in non-disclosure.”

After debate, the question being put on the amendment it was, by a show of hands, negatived: Yeas: 1, Nays: 9.

Clause 24 carried, on division.

On Clause 25

On motion of Mr. Masters, it was resolved,—That Clause 25 of Schedule I to Bill C-43 be amended

(a) by striking out lines 4 to 14, on page 19, and substituting the following therefor:

PROCÈS-VERBAL

LE MERCREDI 4 NOVEMBRE 1981
(57)

[Traduction]

Le Comité permanent de la justice et des questions juridiques se réunit aujourd'hui à 15h 44 sous la présidence de M. Dubois (président).

Membres du Comité présents: MM. Baker (*Nepean—Carleton*), Bloomfield, de Corneille, Dubois, Gourde (*Lévis*), M^{me} Hervieux-Payette, MM. MacBain, Marceau, Masters, Peterson, Reid (*St. Catharines*), Robinson (*Burnaby*) et Rossi.

Comparaît: L'honorable Francis Fox, ministre des Communications.

Aussi présent: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement: M. François Bernier, chercheur.

Témoins: Du Bureau du Conseil privé: M. Robert Auger, Secrétariat de la législation et de la planification parlementaire. Du ministère de la Justice: M^{me} Jill Wallace, avocat-conseil général, (Section du droit à l'information et de la protection des renseignements personnels).

Le Comité reprend l'étude de l'Annexe I du Bill C-43, Loi édictant la Loi sur l'accès à l'information et la Loi sur la protection des renseignements personnels, modifiant la Loi sur la preuve au Canada et la Loi sur la Cour fédérale et apportant des modifications corrélatives à d'autres lois.

Article 24

M. Robison (*Burnaby*) propose,—Que l'article 24 de l'Annexe I du Bill C-43 soit modifié

a) en remplaçant la ligne 43 par:

«24.(1) Le responsable d'une institution fédérée;

b) en ajoutant ce qui suit:

«(2) Le paragraphe (1) ne s'applique pas à un document

a) contenant un avis juridique donné à une institution fédérale au sujet de la légalité de la réglementation, de l'exercice d'un pouvoir de décision ou d'action, conféré par la loi, ou d'avant-projets de lois ou statuts, ou

b) dans le cas duquel l'intérêt public de sa communication et l'intérêt de la personne qui en demande communication sont supérieurs à celui de sa non-communication.»

Après débat, l'amendement, mis aux voix, est rejeté par 9 voix contre 1 par un vote à main levée.

L'article 24 est adopté sur division.

Article 25

Sur motion de M. Masters, il est décidé,—Que l'article 25 de l'Annexe I du projet de loi C-43 soit modifié par:

a) substitution, aux lignes 4 à 10, page 19, de ce qui suit: